
Information om møde med Københavns Kommune om 

situationen ved et kommende skybrud. 
 
Tirsdag d. 31. januar havde gårdlauget inviteret Lykke Leonardsen, 
områdechef i Teknik- og miljøforvaltningen i Københavns 
Kommune, til at fortælle om de tiltag Københavns Kommune 
planlægger efter skybruddet d. 2. juli. 
 
Først redegjorde Lykke Leonardsen for Vesterbros og specielt vores 
karrés geografiske placering og de problemer denne medfører. 
Vores karré er et af de lavest beliggende steder i København. Når 
kloaksystemet overbelastes modtager, vi stort set vand fra alle 
vore omgivelser. Kommunen er ansvarlig for vand, som løber ind i 
karréen fra siderne (veje og pladser), men kun op til en 
vandmængde, som statisk set falder hvert 10. år. D. 2. juli modtog 
vi en vandmængde, som statisk set kun skulle indtræffe hvert 
1000. år. 
 
For at imødegå denne triste situation planlægger Kommunen at 
anlægge aflastningskanaler, som kan føre vand fra eksempelvis 
Frederiksberg og Bispebjerg direkte i havnebassinet uden at belaste 
Vesterbro. Der er tale om omfattende arbejder, som forventes 
afsluttet inden for en periode på ca. 5 år. 
 
Lykke Leonardsen understregede flere gange, at kun vand, der 
løber ind i karréen fra veje og pladser, er kommunens ansvar. 
Vand, som kommer op nede fra via kloaksystemet samt nedbør i 
selve karréen er ikke Kommunens ansvar. Hun påpegede derfor, at 
gårdlauget og de enkelte ejendomme bør sikre alle afløb med 
direkte kloakforbindelse samt afskærme karréen udad til – 
herunder vandsikre lyskasser og undgå at placere følsomme el-
installationer og elektronik i lavtliggende kældre. 
 
Vi takker Lykke for værdifuld information. 
 
Per Methner Rasmussen 
Formand for Hestestaldskarréens gårdlaug. 
 
Post scriptum 



Ved gennemlæsning af dette dokument kunne Lykke Leonardsen 
tilføje, at man allerede fra sommeren 20112 udvider nødoverløbet 
ved Kalvebod Brygge, som muligvis vil hælpe Vesterbro en anelse. 
 
 


